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Merksplas, 22 april 2020 

Verslag 

Zitting van de gemeenteraad van  17 februari 2020 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

 
De gemeenteraad vergadert in de raadzaal van het gemeentehuis om twintig uur. Op de 

publieke tribune hebben 14 belangstellenden plaatsgenomen. 

  

Overeenkomstig artikel 33, tweede lid van het gemeentedecreet, werden de notulen van de 

vorige gemeenteraad  ten minste acht dagen voor de dag van de vergadering van heden, 17 

februari 2020, ter inzage van de leden van de raad gelegd. 

  

Ook werd een afschrift van de notulen van de gemeenteraad  ten huize van elk raadslid 

overhandigd. Deze overhandiging ten huize is gebeurd op 7 februari 2020, datum waarop ieder 

raadslid eveneens de agenda met bijlagen van de raadszitting van heden  werd overhandigd. 

Bijkomende bijlagen en inlichtingen werden eveneens op  ten huize overhandigd. 

 

Openbaar 

Aanhef 

1. Opening, opmerkingen bij de notulen vorige gemeenteraad en loting van een 

voorstemmer. 

Feiten 

Door middel van loting wordt gemeenteraadslid Annie Verheyen (Leefbaar) door de voorzitter 

aangeduid om in deze raadsvergadering als eerste de mondelinge stem uit te brengen. 

 

De voorzitter vraagt of er opmerkingen zijn bij de notulen van de vorige gemeenteraad.  

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) herinnert aan zijn bezorgdheid bij de werken in het 

centrum om rekening te houden met de aanvangs- en einduren van de school; 

schepen Kris Govers (Leefbaar) benadrukt dat hij de verkeersveiligheid telkens onderstreept 

op de werfvergaderingen; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) wil graag bij de toelichting omtrent de eerstelijnszone 

het onderscheid tussen stichtend lid en gewoon lid opnemen; 
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Landbouw 

2. Ruilverkaveling Rijkevorsel - Wortel. Voordracht vertegenwoordiger gemeente 

Merksplas in de commissie van advies. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

wet op de ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van de wet van 22 juli 1970; 

Feiten 

het Ministerieel besluit van de Vlaamse Minister van Omgeving, Natuur en Landbouw, Koen 

Van den Heuvel, de dato 16 augustus 2019, houdende de nuttig verklaring van de 

ruilverkaveling Rijkevorsel - Wortel; 

het schrijven van de Vlaamse Overheid, Departement Omgeving, Afdeling 

Gebiedsontwikkeling, Koning Albert II-laan 20 bus 8, 1000 Brussel de dato 9 januari 2020 met 

de vraag aan de gemeente Merksplas tot voordracht van een effectief lid van de commissie 

voor advies; 

Motieven 

de gemeente Merksplas wordt gevraagd een vertegenwoordiger voor te dragen om te zetelen 

in de commissie van advies voor de ruilverkaveling Rijkevorsel - Wortel; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Als vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas in de commissie van advies voor de 

ruilverkaveling Rijkevorsel - Wortel voor te dragen: de heer Raf Verheyen, gemeenteraadslid, 

Steenweg op Turnhout 150 bus 2, 2330 Merksplas 

(0496/685323)   verheyenraf@belgacom.net    

Afschrift 

 Vlaamse Overheid, Peter David, Departement Omgeving, Afdeling Gebiedsontwikkeling, 

Koning Albert II-laan 20 bus 8, 1000 Brussel 

 Vlaamse Landmaatschappij, regio oost, Bert Vueghs, Cardijnlaan 1, 2200 Herentals 

 de heer Raf Verheyen, gemeenteraadslid, Steenweg op Turnhout 150 bus 2, 2330 

Merksplas 

Sociale zaken 

3. Aanpassing reglement vrijetijdspas 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

reglement vrijetijdspas, zoals goedgekeurd in zitting van de gemeenteraad van 19 januari 

2015 en latere wijzigingen; 

Feiten 

Gemeentebestuur Merksplas, OCMW Merksplas en Welzijnsschakel De Oversteek verenigen 

zich met als doel om ervoor te zorgen dat elke inwoner kan participeren aan het 

vrijetijdsleven. Er is specifieke aandacht voor de participatie van mensen in armoede; 

De werkgroep vrijetijdspas heeft het reglement vrijetijdspas, zoals goedgekeurd in zitting van 

de gemeenteraad van 19 januari 2015 en latere aanpassingen, geactualiseerd voor de periode 

1 maart 2020 - 31 december 2025; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jan De Bie (groen) vraagt of de vrijetijdspas veel gebruikt wordt; 

schepen Leen Kerremans (Leefbaar) stelt 99 vrijetijdspassen in 2018 en 124 vrijetijdspassen 

(57 gezinnen) in 2019 afgeleverd. De tegemoetkoming is 50% met voor lidgelden een 

beperking tot 100 euro; 
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gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) wijst er op dat mensen uit het LOI als derde 

categorie zijn opgenomen op het aanvraagformulier maar niet in het reglement zelf; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat deze derde categorie ook zal 

opgenomen worden in het reglement zelf; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (groen) vraagt of beperking tot 100 euro kan worden afgeschaft; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er eerst advies van de 

stuurgroep moet gevraagd worden; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA)vraagt wanneer de UIT-pas wordt 

geïmplementeerd; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) stelt dat de gemeente daar samen met de 

buurgemeenten mee bezig is en in november zal instappen in het systeem van de UIT-pas; 

Besluit  

goedkeuring van het reglement 'vrijetijdspas' 1 maart 2020 - 31 december 2025. 

Energie 

4. Kaderovereenkomst Fluvius duurzame gebouwen. Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het besluit van de Vlaamse Regering van 2 maart 2007 inzake de 

openbaredienstverplichtingen ter bevordering van het rationeel energieverbruik; 

Feiten 

Fluvius Antwerpen biedt haar vennoten energiediensten aan binnen haar statutair en 

regelgevend kader; 

de gemeente Merksplas maakte vroeger gebruik van deze diensten aangeboden door IVEG 

binnen het ESCO-regelement. Omwille van de fusie tussen Eandis en Infrax wordt nu een 

nieuwe kaderovereenkomst aangeboden; 

de brief de dato 9 januari 2020 van Fluvius Antwerpen, Antwerpsesteenweg 260, 2660 

Antwerpen-Hoboken met de uitnodiging om de kaderovereenkomst tussen de gemeente 

Merksplas en Fluvius Antwerpen houdende aanbod energiediensten 'Fluvius duurzame 

gebouwen' te onderschrijven; 

voorliggende kaderovereenkomst tussen de gemeente Merksplas en Fluvius 

Antwerpen, Antwerpsesteenweg 260, 2660 Antwerpen-Hoboken, houdende aanbod 

energiediensten 'Fluvius duurzame gebouwen'; 

Motieven 

in deze nieuwe kaderovereenkomst wordt ook de datatoegang met betrekking tot data van 

digitale meters voor de energiemanagementsoftware (huidige E-lyse) geregeld; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt of EBEM dat niet kan; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst er op dat de openbare 

dienstverplichtingen aan de netbeheerder toekomen terwijl EBEM een producent/verkoper is; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt ofer iets concreet voorligt; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) verwijst naar de monitoring van openbare 

gebouwen en de verledding; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Voorliggende kaderovereenkomst tussen de gemeente Merksplas en Fluvius 

Antwerpen, Antwerpsesteenweg 260, 2660 Antwerpen-Hoboken, houdende aanbod 

energiediensten 'Fluvius duurzame gebouwen' goed te keuren en de algemeen directeur en de 

burgemeester-voorzitter te mandateren deze namens het lokaal bestuur Merksplas deze te 

onderschrijven. 

Afschrift 

Fluvius, ESCO & DLB, Brusselsesteenweg 199, 9090 Melle 

duurzamegebouwen@fluvius.be 
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Toegevoegde agendapunten 

5. 'Meer vrouw op straat' in Merksplas. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

Op 26 februari 2019 lanceerde Sofie Lemaire (Radio 1, Canvas) de oproep 

#meervrouwopstraat. Samen met verschillende steden, gemeenten én het grote publiek ging 

ze op zoek naar indrukwekkende vrouwen uit de recente en minder recente geschiedenis, die 

een plek in ons collectief geheugen verdienen. En beter nog, een plek in het straatbeeld. 

Deze oproep viel niet in dovemansoren. Tussen de inzendingen bleken heel wat namen van 

vrouwen te zitten die nooit de geschiedenisboeken haalden, vaak onterecht. Stuk voor stuk 

vrouwen met een uniek levensverhaal, een onmiskenbare prestatie of een oeuvre dat niet 

vergeten mag worden. 

Acht steden engageerden zich om meer vrouwen een eigen straat, plein of gedenkplek in de 

stad te geven. Het idee leefde al langer bij de grote steden. Intussen zijn er al een dertigtal 

straten die in de loop van de komende maanden zullen ingehuldigd worden. 

De nieuwe campagne werd intussen gestart om ook andere steden en kleinere gemeenten mee 

op de kar te krijgen van #meervrouwopstraat.   

Er bestaan heel wat straatnamen in Merksplas met een verwijzing naar verschillende mannen. 

Bekende schrijvers, heiligen, beroemde schilders, onze koningen tot lokale bekende 

heerschappen. Het  ontbreekt in onze gemeente aan zelfs maar één straatnaam die verwijst 

naar een vrouw. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst er op dat de straatnaamgeving gebeurt 

op advies van de heemkundige kring en er niet altijd personennamen worden toegekend. 

Indien er een personennaam wordt voorgesteld lijkt het inderdaad wenselijk dat de voorkeur 

uitgaat naar een vrouw; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Bij de toekenning van personennamen aan toekomstige straten of pleinen in onze gemeente 

de voorkeur te geven aan verwijzingen naar vrouwennamen. 

Rondvraag 

6. Rondvraag. 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

Jury ploegbaas groendienst 

In het verslag van het college van 21/01 zien we bij de aanduiding jury voor ploegbaas 

groendienst – alleen maar mensen van technische dienst.  Waarom geen deskundigen 

groendienst? Dit is een specifieke taak met specifieke competenties en deskundigheid. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er gekozen is voor een 

examenjury bestaande uit hoofden technische dienst waaronder een deskundige in tuinaanleg; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Annuleren Superprestige 

De superprestige ging helaas door storm Ciara in laatste instantie niet door.  Vele burgers 

zitten samen met ons met heel wat vragen. Welke procedure wordt er gevolgd voor een 

evenement als dit geannuleerd wordt? Welke taken werden door de gemeente uitgevoerd 

voor deze cross? Wie zal opdraaien voor de kosten?  In hoeverre is de gemeente 

betrokken in deze kosten? 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

De Veldcross is door het slechte weer jammer genoeg niet kunnen doorgaan. Kan u ons 

wat meer toelichting geven over hoe dat het juist allemaal verlopen/beslist is? Brengt dit 

ook een extra kost mee voor de gemeente? 
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er zo lang mogelijk gewacht 

werd om een beslissing te nemen op basis van het weerbericht in veiligheidsoverleg 

zondagvoormiddag om 9:30 uur met brandweer, politie, ANB, tentenbouwer, UCI, de 

Wielerbond en de organisator. De voorspelde windsnelheden overtroffen de weerstand van de 

tenten. De wielerbond heeft de wedstrijd ook afgelast. De organisator heeft een 

annulatieverzekering afgesloten. De gemeente heeft een aantal hand- en spandiensten 

verleend; 

  

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Hoe gaat de gemeente om met de openbaarheid van bestuursdocumenten?   

Er is actieve en passieve openbaarheid van bestuur. Elk document in bezit van de 

gemeente komt in aanmerking voor de openbaarheid van bestuur.  Elk document van 

derden… valt dus hieronder. Hoe worden vragen van burgers behandeld? Zowel via mail 

als aan het loket? Zijn buurman wilde graag het schoolvervoerplan komen inzien, maar 

kreeg het deksel op de neus; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit schoolvervoerplan een 

lopend dossier is en dus nog niet openbaar is. Het dossier wordt momenteel nog verder 

uitgewerkt door de stuurgroep bestaande uit de schooldirectie, verkeersraad en enkele leden 

van het schepencollege; 

schepen Karel Lenaerts laat weten dat zodra het dossier is afgewerkt hier de benodigde 

bekendmakingen zullen gebeuren. 

gemeenteraadslid Tine van ver Vloet (N-VA) las iets in de krant over subsidie voor een veilige 

fietsdoorsteek naar Qworzo, maar voor haar kwam dit nieuws uit de lucht vallen. Waar is dat 

besproken? Dit staat niet in het verslag van het Schepencollege?; 

Burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat besprekingen over lopende 

dossiers nooit in het verslag van het Schepencollege staan; 

Schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) legt uit dat de veilige fietsdoorsteek een onderdeel is van 

het schoolvervoerplan en omdat er nu een moment van subsidieaanvraag was, heeft de 

gemeente haar kans gegrepen. Een voorwaarde voor de subsidieaanvraag was dat de plannen 

op de website moeten verschijnen en dus vandaar dat er al beperkte documentatie van het 

schoolvervoerplan bekend werd gemaakt. Op 2 maart zullen deze plannen verder worden 

toegelicht aan de gemeenteraadsleden en stuurgroep; 

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vindt het een goede zaak dat de gemeente 

subsidies heeft aangevraagd, maar is niet tevreden over de communicatie hieromtrent. Waar is 

dat besproken?; 

schepen Karel Lenaerts voegde toe dat zij deze subsidie van 18.471 euro niet konden laten 

schieten; 

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt zich af hoe de gemeente omgaat met documenten 

van ‘work-in-progress’; 

Burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx Leefbaar) antwoordt hierop dat enkel afgehandelde 

dossier ter inzage kunnen gegeven worden aan gemeenteraadsleden en publiek; 

  

gemeenteraadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

'We hebben enkele vragen waar we naar de stand van zaken willen vragen omdat deze 

reeds een tijdje geleden behandeld zijn geweest  op de gemeenteraad : 

 Is het al GAV geweest? Is daar dan de zone 30 op besproken in de Kernlindendijk? 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) antwoordt dat dit besproken is op de GAV en 

positief geadviseerd. Het college volgt het advies van de GAV voor zone 30 op 

Kernlindendijk. 

 Hoe ver staan jullie met de uitwerking van de reflecterende huisnummers? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat de technische dienst een 

offerte heeft opgevraagd en daarover later in de nieuwsbrief zal worden 

gecommuniceerd. 

 We krijgen een vergadering ivm het schoolvervoersplan en een uiteenzetting van de 

brandweer. Is deze openbaar voor iedereen? N-VA is vragende partij om deze 

toelichting in een openbare vergadering te geven (zoals gemeenteraad); 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat deze toelichting enkel voor 

raadsleden is. Ook de leden van de stuurgroep zijn uitgenodigd voor de toelichting 
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over het schoolvervoersplan. Dit zal later op de website voor het grote publiek 

geplaatst worden; 

 Eerder heeft u ons al  gezegd dat men altijd de agenda’s ging delen vooraf aan de 

adviesraad, maar we merken dat dit nog niet vaak gebeurd. Ook zien we dat er heel 

wat verslagen er zeer laat opkomen. Kunnen we hier duidelijkere afspraken over 

maken? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zal de secretarissen van de 

adviesraden hier nog aan laten herinneren; 

 Het bekleden van de nutskasten met kunst, foto’s,… wordt dit nog verder uitgewerkt nu 

de nieuwe cultuurraad van start is gegaan?' 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) antwoordt dat de werkgroep 'kunst in de straat' 

dit project zal opnemen; 

  

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Merksplas is 1 van de 5 gemeenten die niet beschikt over een schepen van dierenwelzijn. 

Er worden al wel wat zaken gerealiseerd rond dit onderwerp. Toch denken we dat de 

gemeente meer kan doen en een stap verder kan zetten door een schepen bevoegd te 

maken voor dierenwelzijn en een sterker lokaal dierenwelzijnsbeleid op poten te zetten. 

Wat is de visie van het bestuur hierover? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er heel wat gebeurt rond 

dierenwelzijn maar deze bevoegdheid verdeeld is over het college, wat op zich een collegiaal 

orgaan is. Dieren in sport is voor schepen van sport, dieren in vergunningsaanvragen is voor 

schepen RO en milieu, veiligheid inzake dieren is voor de burgemeester; 

  

gemeenteraadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt 

Er blijven vragen van bewoners komen over de komende rioleringswerken. Daardoor stelt 

men zich ook vragen over de afgelopen werken. Het bestuur heeft in de vorige GR gezegd 

dat men opteert voor open grachten en dat het in de Hoevestraat niet overal mogelijk was 

wegens gasleiding. 

Daarom hebben we de volgende vier vragen: 

1. Op welke plaatsten in de Hoevestraat hebben bewoners de gracht zelf 

dichtgemaakt en welk gevolg zal het bestuur daar aan geven. Dit mag het 

bestuur niet overlaten aan het al dan niet ontvangen van klachten of 

opmerkingen van buurtbewoners. Op die manier wordt verdeeldheid en 

ongenoegen in de hand gewerkt. De gemeente moet hier zelf initiatief in 

nemen. Hoe gaat men dit aanpakken?   

2. Blijkbaar zou er door iemand van het schepencollege aan sommige 

bewoners gezegd zijn dat ze hun stuk gracht zelf mogen dichtleggen op 

voorwaarde dat ze dat doen met poreuze betonbuizen of infiltratiebuizen. Is 

hier sprake van een beleid ‘à la tête du client’ of wordt hier het geweer echt 

van schouder veranderd en staat het nu iedereen vrij om dit te doen. 

3. Men komt mij vertellen dat in de Wolfstraat de grachten dicht moeten 

omwille van de bomen die daar staan. In de Werfstraat maar ook  in andere 

straten staan ook bomen en dus begrijpt men niet het onderscheid. Heeft 

dit te maken met het soort bomen, de ouderdom, de plaats waar ze 

staan?   

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat het principe van de open 

grachten wordt gehanteerd zoals dat in de subsidiedossiers van de Vlaamse Overheid wordt 

vooropgesteld. De Hoevestraat vormt een uitzondering wegens de aanwezigheid van een 

middendruk gasleiding, waarvan de verplaatsing te duur zou uitvallen, zodat er daardoor te 

weinig plaats is voor open grachten. Telkens worden de Vlaamse richtlijnen gevolgd; 

schepen Kris Govers (Leefbaar) stelt dat hij op vraag van de burgers ter plaatse is geweest 

maar niet gezegd heeft dat de grachten mogen worden dicht gelegd. Hij wijst wel op de 

mogelijkheid dat indien het perceel breed genoeg is dat er een tweede oprit (met inbuizing) 

kan worden aangelegd; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat in de Wolfstraat de bomen enkel 

kunnen overleven indien de inbuizing niet wordt weggehaald; 
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Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


